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ســیرجانی ها مورد تأیید فدراســیون جهانی قرار نگرفت، چرا 
که مســئولان اعام کردند برنامه ریزی مســابقات را با حضور 
ســیرجان انجــام داده انــد و آنها حــق انصــراف از رقابت ها را 
ندارند. فدراسیون والیبال هم به همین دلیل به سیرجانی ها 
اجــازه کناره گیری نداد و شــرایط را بــرای حضور آنها با جذب 

چند بازیکن کمکی از سایر تیم ها فراهم کرد.
 در این بین برخی ها مدعی شــدند که چطور تیم زاکســا 
توانســت بــه راحتی از حضور در این مســابقات انصراف دهد 
اما سیرجان نتوانست؟ پاسخ به این سؤال کاماً واضح است؛ 
چــرا کــه مســئولان تیم لهســتانی از ابتــدا فرم حضــور در این 
مســابقات را امضا و تأیید نکردند و از همان ابتدا حرف شــان 
ایــن بــود کــه نمی تواننــد در ایــن رقابت هــا حضور پیــدا کنند 
اما ســیرجانی ها شــرایط متفاوتی داشــتند و رقابت های جام 

باشگاه های جهان را با لیگ زیرگروه اشتباه گرفته بودند!
نکتــه حائز اهمیت در این بیــن صحبت های غیرواقعی 
سرمربی تیم والیبال سیرجان است که مدعی بود فدراسیون 
آنهــا را به زور راهی مســابقات کــرده. ســرمربی ای که چندان 
ســابقه زیــادی نــدارد و پیــش از این مترجــم بــوده و ظاهراً از 

مناسبات حاکم بر دنیای حرفه ای والیبال ناآگاه است!
 

*نامه انصراف؟ در جریان نیستم!
نکتــه جالــب در اعزام پرحرف و حدیث فولاد ســیرجان 
تناقض صحبت های آقای سرمربی و مدیر تیم است. محمد 
شریف پور مدیر تیم والیبال فولاد سیرجان در خصوص اینکه 
اعــزام تیم فولاد ســیرجان حواشــی زیادی به همراه داشــت، 
اظهــار داشــت تا قبــل از این اعــزام تیم ما از نظر فدراســیون 
و مــردم و رســانه ها تیمی بی حاشــیه و منظم بــود اما ناگهان 
ورق برگشــت. متأســفانه در ایــن بین خیلی هــا از جمله کادر 
فنــی ما، برخی از بازیکنان و حتی رســانه ها هم مقصر بودند 
که شــرایط اینگونه شــود.مدیر تیم والیبال فولاد ســیرجان در 
مورد ماجرای انصراف و ثبت نام این تیم در رقابت های جام 
باشــگاه های جهــان، تصریح کرد: بعد از اینکه قهرمان آســیا 
شدیم نامه ای ارسال و حضور خود در جام باشگاه های جهان 
را به صورت رســمی اعام کردیم. نامه ای هم به فدراســیون 
زدیــم مبنی بر اینکــه بازیکنان فصــل گذشــته را در اختیار ما 
قــرار دهند. فدراســیون هــم اعام کــرد که در حد تــوان به ما 
کمک خواهد کرد و نفراتی همچون رضا عابدینی و اسفندیار 

و دانش دوست را هم در اختیار ما قرار خواهد داد.
شــریف پور افــزود: در ادامــه فدراســیون ایــن موضوع را 
پیگیری کرد و اعام شــد که باشگاه ها همکاری کاملی ندارند 
کــه البتــه دلایل آنها هم قانــع کننده بود. جلســه ای با حضور 
داورزنــی، عظیمــی، طلوع کیــان، تقوی، رضایــی و من برگزار 
شــد و لیســت نهایی مورد بررســی قــرار گرفــت. در همان روز 
داورزنی از مدیر بین المللی فدراســیون درخواســت کرد تا در 
صــورت امــکان اقدامــات لازم جهت انصراف تیــم ما از جام 
باشــگاه های جهان انجام شــود. ما هم نامه  ای زدیم مبنی بر 
اینکه در مســابقات حاضر نمی شویم. همان شب داورزنی با 
من تماس گرفت و اعام کرد که فشار زیادی به ورزش ایران 
وارد شــده و تیمی که قهرمان ایران و آســیا شــده باید در جام 

باشگاه های جهان حضور پیدا کند.
وی گفــت: ایــن فشــار از ســوی فدراســیون 

جهانــی بــه ورزش کشــور و حتی وزیــر ورزش وارد شــد. به هر 
حال جمع بندی این شــد که تیم به مســابقات اعزام شود و از 
لحظه ای که این موضوع مصوب شــد همه دســت به دســت 
هــم دادند تا ســیرجان در بهترین شــرایط راهی برزیل شــود. 
اینگونــه نبــود که ما ناگهــان تصمیم بگیریم برویــم یا نرویم؛ 
بلکه گروهی این موضوع را بررسی کردند و این پروسه حدود 

یک ماه طول کشید.
مدیــر تیم والیبال فولاد ســیرجان با تأکید بر اینکه حرف 
اول ما این بود که در مسابقات حاضر می شویم، اظهار داشت: 
در جلســه ای که برگزار کردیم قرار شــد تیــم انصراف دهد که 
دیگــر امکانش وجود نداشــت. مــا خودمان ابتدا درخواســت 
کــرده بودیم که در مســابقات حاضر شــویم و فدراســیون هم 
تــاش کرد تــا با توجــه به شــرایط حضورمــان را لغــو کند اما 
FIVB این خواســته را نپذیرفت. با این حال فدراســیون بسیار 
به ما کمک کرد تا بتوانیم در بهترین شــرایط راهی مسابقات 
شــویم. بیــش از ۷0درصــد بازیکنانی که می خواســتیم را هم 
فدراسیون در اختیار ما قرار داد و تنها صابر کاظمی و مجتبی 

میرزاجانپور نتوانستند ما را همراهی کنند.
شریف پور خاطرنشان کرد: در مورد برگزاری لیگ هم به 
ما گفته شــده بــود که یک هفته قبل از اعــزام ما لیگ تعطیل 
می شود که این مورد هم محقق نشد؛ البته برای این موضوع 
هــم عظیمی و انصاری دلایل قانع کننده ای داشــتند و ما هم 
تمکیــن کردیم. شــرایط فدراســیون قابل درک بــود و دل مان 
نمی خواســت بــه ســایر تیم هــا و والیبــال ملی ضربــه بزنیم. 
اگــر بحــث تحمیل یا فشــار به ما بــوده به فدراســیون جهانی 
مربوط می شــد. مدیر تیم والیبال فولاد ســیرجان گفت: نکته 
عجیــب بــرای من این اســت که فــردی با من تمــاس گرفت 
و اصــرار داشــت که بگوید فدراســیون ما را مجبــور کرده که به 
ایــن مســابقات برویم کــه من این موضــوع را رد کــردم. او در 
ادامه پرســید مقصر این اتفاق چه کســی اســت که من پاسخ 
دادم مگر شما دنبال مقصر نمی گردید، پس بنویسید مقصر 
شــریف پور است اما تنها واکنش او یک خنده بود! من تبعات 
این اتفاق را می پذیرم و معتقدم اگر اشــتباهی صورت گرفته 

از طرف من بوده است.
 

*نامه های جعلی!
در حالــی کــه ســرمربی فــولاد ســیرجان اصــرار دارد کــه 
باشــگاه متبوعش از حضور در رقابت های والیبال باشگاه های 
جهان انصراف داده و با اجبار فدراســیون راهی این رقابت ها 

شده اما فدراسیون والیبال این ادعا را رد می کند.
میاد تقوی دبیر فدراسیون والیبال در مورد اینکه باشگاه 
فولاد ســیرجان ادعا کرده 15 آبان مــاه انصرافش را از حضور 
در جام باشــگاه های جهان اعام کرده بود، اظهار داشــت: به 
فرض اینکه نامه ای که سیرجانی ها ادعا کرده اند در فدراسیون 
ثبت شــده باشــد که حداقل من بــه عنوان دبیر فدراســیون از 
آن بی خبــر هســتم، جالــب اســت کــه 13 آبــان ســیرجانی ها 
نامــه ای به مــا زده و برای حضــور در جام باشــگاه های جهان 
اعــام آمادگی کرده. البته آنها در نامه خود درخواســت کرده 
بودند برای تقویت نماینده ایران طبق قانون از بازیکن فصل 

گذشــته خود اســتفاده کننــد. این 

نامــه روز 13 آبــان بــه فدراســیون ارســال و در تاریــخ 15 آبان 
در فدراســیون ثبــت شــده. اگــر نامه ای کــه ســیرجانی ها ادعا 
می کنند در تاریخ 15 آبان ارســال کرده اند موجود باشد یعنی 
همــان روزی که نامه اعام حضور آنها ثبت شــده، همان روز 

هم نامه انصراف شان ارسال شده است!
دبیــر فدراســیون والیبال خاطرنشــان کــرد: نکته مهم تر 
این اســت که تمام این مســائل بعــد از 10 آبان اتفــاق افتاده 
اســت. اگر این تیــم قرار بود در مســابقات حضور پیــدا نکند، 
باید بعد از مســابقات باشگاه های آســیا این موضوع را اعام 
می کــرد. بعــد از آن ایمیلــی از ســوی فدراســیون جهانــی بــه 
دســت ما رســید که ضمن تبریک به ســیرجان بــه آنها اعام 
کــرد که شــما ســهمیه مســابقات جام باشــگاه های جهــان را 
کســب کرده اید. 10 آبان ماه فدراســیون جهانــی نام تیم های 
حاضــر در مســابقات را اعام کرد که نام ســیرجانی ها هم در 
بیــن آنهــا به چشــم می خــورد. روز 13 آبان هم باشــگاه به ما 

نامه زد و اعام آمادگی کرد.
ادعــا  ســرجانی ها  کــه  نامــه ای  کــرد:  تصریــح  تقــوی 
می کننــد بــه فدراســیون ارســال کرده انــد، واقعیــت نــدارد و 
حتــی شــماره ای هــم کــه در آن ثبت شــده به صورت دســتی 
وارد شــده کــه مرجعیتی بــرای فدراســیون نــدارد. اینکه یک 
باشــگاه در یک ماه بخواهد چندین بار نظرش را تغییر دهد، 
قواعــد فدراســیون جهانی زیر ســؤال خواهد رفــت. به عقیده 
مــن قوانین فدراســیون جهانــی خیلی مهم تر از آن اســت که 
مــا بخواهیــم هــر روز بــه صورت فــردی تصمیــم جدیدی در 
مــورد آن بگیریــم. اینکه فردی بگوید من دوســت داشــتم به 
مســابقات بــروم یا دوســت نداشــتم بــروم مربوط بــه عاقه 
شخصی افراد است اما رعایت چارچوب های قانونی موضوع 
دیگری است. دبیر فدراسیون والیبال در مورد میزان همکاری 
فدراســیون با باشگاه سیرجان برای اعزام به رقابت ها، اظهار 
داشــت: چیــزی کــه در توان فدراســیون بود به کار گرفته شــد. 
تــاش کردیم تــا بهترین تیم از ایران راهی مســابقات شــود. 
فارغ از اینکه برخی قوانین ایراد دارد یا نه، من متوجه نشدم 
چه توقعی از فدراسیون والیبال وجود داشت که در چارچوب 
قانونی انجام ندادیم؟ چه بســا کارهایی که ما کردیم فراتر از 
قانــون هم بود و این فقط به خاطر همکاری ســایر باشــگاه ها 
بــا نماینده ایــران در جام باشــگاه های جهان بــود. نمی دانم 
توقــع ســیرجان از ما چه بود که انجام ندادیم. از ســایر تیم ها 
بازیکن کمکی گرفتیم، لیگ را تعطیل کردیم، شرایط را برای 
برگزاری اردوی سیرجانی ها تســهیل کردیم، مکان بازی آخر 
آنها را تغییر دادیم و دیگر نمی دانم چه توقعی از فدراسیون 
داشــتند. اگــر صراحتاً توقعــات خود را بیان کننــد در مورد آن 
تصمیم گیری خواهیم کرد. وی در خصوص اینکه فدراسیون 
عنوان کرده بود در صورت عدم حضور ســیرجان تیم دیگری 
بــا کادر فنــی جدید به عنــوان نماینده ایران و آســیا راهی این 
مســابقات شــود، تصریح کرد: ما در مورد موضوع مربی هیچ 
اصراری نداریم و به فدراســیون هم مربوط نمی شود اما بعد 
از صحبت هایــی که داشــتیم قرار شــد نماینده ایــران را اعزام 
کنیم و دنبال این نبودیم که چه کســی ســرمربی باشــد اما اگر 

شــرایط  بازیکنــی 

می کنیــم.  پیــدا  جایگزیــن  بازیکــن  باشــد  نداشــته  ایــده آل 
نماینده ایران و آســیا برای حفظ شــأن و حقــوق والیبال باید 
به مســابقات اعزام می شــد، چون اگر این اتفــاق رخ نمی داد 
نماینده ایران ۲ ســال از حضور در مســابقات محروم می شد. 
بــا این شــرایط مــا نمی توانیــم بگوییم چون یک نفر دوســت 
دارد تیمــش اعزام شــود یا یک نفر دوســت نــدارد این اتفاق 
رخ دهد، حقوق باشگاه های دیگر را تحت الشعاع قرار دهیم.
دبیر فدراسیون والیبال، ادامه داد: موضوع در کل بسیار 
ســاده است؛ تیمی آمده و حقی از کشــورمان و قاره آسیا را به 
گردن گرفته و باید تکلیف خود را ادا کند. زمانی که ســیرجان 
قهرمان آسیا هم شد همین شرایط را داشت و تغییری در آن 
ایجاد نشــد. تقریباً تمام نفراتی که به جام باشــگاه های آســیا 
رفتنــد، در جام باشــگاه های جهــان هم این تیــم را همراهی 

کردند. آنها 3 بازیکن ملی پوش را هم همراه خود داشتند.
 

*اختلاف، اعتراض و قهر
بعد از بازگشــت فولاد ســیرجان از سفر بیهوده به برزیل 
رقابت های لیگ برتر والیبال با برگزاری هفته دوازدهم از سر 
گرفته شــد. در حســاس ترین بازی هفته ســپاهان صدرنشین 
به مصاف فولاد ســیرجان رفت و در یک بازی برتر و یکطرفه 
نماینده ایران در والیبال باشــگاه های جهــان را با نتیجه 3 بر 
صفر و امتیازهای ۲5 بر ۲1، ۲5 بر 19 و ۲5 بر 1۸ شکست داد 

تا با اقتدار قهرمان نیم فصل شود.
ورای بازی ضعیف فولاد سیرجان در این بازی حساس، 
اتفــاق مهم تــر در حاشــیه این تیــم رخ داد و فولاد ســیرجان 
در حالــی بــه اصفهــان ســفر کــرد کــه یک بحــران تــازه و یک 
چالــش جدیــد را تجربــه کردنــد. با توجه بــه اینکه ســرمربی 
تازه کار ســیرجانی ها تصمیم گرفته بود برای اعزام تیمش به 
رقابت های جام باشــگاه های جهان از حضور بازیکنان کمکی 
اســتفاده کند و شــاگردان خودش را در لیست نفرات اعزامی 
قــرار ندهــد این موضوع موجــب دلخوری برخــی از بازیکنان 
ســیرجان شــد. رامیــن خانی و ســهند الله وردیــان، دو بازیکن 
تیم فولاد ســیرجان از جمله مغضوبین ســرمربی محســوب 
می شــدند که تصمیم گرفتند در دیدار هفته دوازدهم مقابل 
ســپاهان برای تیم خود به میدان نروند تا شرایط این باشگاه 
پرحاشــیه، بحرانی تر از قبل شــود. باید منتظــر ماند و دید که 
مســئولان تیم ســیرجان در قبــال این اتفاق و قهــر دو بازیکن 
خود چه تصمیمی اتخاذ خواهند کرد و البته تا چه زمانی پای 
تصمیمات هیجانی مربی خود می ایستند و سرمربی این تیم 
هــم تا چه زمانی می تواند به کار خود ادامه دهد. تیم والیبال 
فولاد ســیرجان ســال گذشــته یا هدایت محمدرضــا تندروان 
توانســت عنــوان قهرمانی رقابت های لیگ برتر را کســب کند 
امــا امســال شــرایط ایــن تیم اصــاً ایــده آل نیســت و صدای 
اعتراض اهالی والیبال این شــهر را هــم درآورده. اتفاقاتی که 
با ســفر پرحاشــیه به برزیل بیشتر شد و قهرمان فصل گذشته 
را در بحران خودســاخته فرو برد. بحرانی که به نظر ســر دراز 

دارد.


